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Zápis ze sch ůze Výboru pro Evropskou unii 
Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

Úřad vlády ČR dne 19.11.2014 

Schůzi výboru pro Evropskou unii Rady vlády pro nestátní neziskové organizace (dále jen 
„Výbor“) řídil jeho předseda RNDr. M. Kundrata. 

Program sch ůze: 

1) Zahájení a kontrola úkol ů z minulé sch ůze a zpráva ze sch ůze Výboru pro legislati-
vu a financování Rady vlády pro nestátní neziskové organizace ze dne 26.09.2014 

2) Informace k jednotlivým opera čním program ům z pohledu řídících orgán ů a zá-
stupc ů nestátních neziskových organizací v pracovních sku pinách 

3) Zastoupení nestátních neziskových organizací v r egionálních konferencích – sou-
časný stav z pohledu kraj ů 

4) Výsledky jednání o podpo ře kapacity nestátních neziskových organizací z oper ač-
ních program ů 2014 – 2020 

5) Různé 

Ad 1) Zahájení a kontrola úkol ů z minulé sch ůze a zpráva ze sch ůze Výboru pro legis-
lativu a financování Rady vlády pro nestátní nezisk ové organizace ze dne 26.09.2014 

Schůze Výboru byla zahájena minutou ticha za zemřelou H. Vlčkovou. 

RNDr. M. Kundrata poté přivítal na schůzi zástupce řídících orgánů (dále jen „ŘO“) a regio-
nálních stálých konferencí (dále jen „RSK“). 

JUDr. H. Frištenská shrnula úkoly z minulé schůze Výboru dne 17.09.2014 a informovala 
přítomné o zpracování studie společnosti IREAS, Institutu pro strukturální politiku, o.p.s. 
s názvem „Srovnání uplatňování zásady partnerství veřejné správy a nestátních neziskových 
organizací při programování a implementaci strukturálních fondů v programovacím období 
2007 – 2013 a Evropských investičních a strukturálních fondů v programovacím období 2014 
– 2020 s návrhy na opatření“. Tato studie bude zveřejněna na webu Rady vlády pro nestátní 
neziskové organizace (dále jen „RVNNO“) a bude rozeslána spolu se zápisem z dnešní 
schůze. 

Ad 2) Informace k jednotlivým opera čním program ům z pohledu řídících orgán ů a zá-
stupc ů nestátních neziskových organizací v pracovních sku pinách 

RNDr. M. Kundrata vyzval zástupce ŘO, aby podali aktuální informace o stavu přípravy ope-
račních programů (dále jen „OP“). 
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Ing. R. Mazal z ŘO Integrovaného regionálního operačního programu (dále jen „IROP“) uve-
dl, že připomínky k IROP dostali od Evropské komise (dále jen „EK“) v říjnu 2014, bylo jich 
celkem 108. Návrh jejich vypořádání bude připraven do konce listopadu. V předmětu podpo-
ry z IROP nepředpokládal Ing. R. Mazal žádné zásadní změny. Ještě před oficiálním schvá-
lením IROP již bude možné vyhlašovat některé výzvy, ale spíše jen ty méně náročné. ŘO 
IROP plánuje svolání řídícího výboru, termín však zatím není znám. Monitorovací výbor (dále 
jen „MV“) bude svolán nejdříve na jaře 2015. Struktura MV bude většinou odpovídat struktuře 
řídícího výboru. Na dotaz PhDr. O. Čepelky Ing. R. Mazal odpověděl, že neplánují změny 
v alokacích. Co se týče sociálního podnikání, plán výzev bude hotov do konce roku 2014. 
V tomto ohledu se přizpůsobí OP Zaměstnanost (dále jen „OP Z“). 

Ing. H. Petroková z Ministerstva práce a sociálních věcí (dále jen „MPSV“) konstatovala, že 
harmonogram výzev museli odevzdat jen na rok 2015. Plán na další roky je zatím jen přibliž-
ný. Výzvy na podporu sociálního podnikání budou muset být přizpůsobeny zákonu o sociál-
ním podnikání, až bude schválen. 

Ing. B. Holková z Ministerstva životního prostředí (dále jen „MŽP“) uvedla, že k OP Životní 
prostředí (dále jen „OP ŽP“) dostali od EK celkem 130 připomínek. MŽP se s EK neshoduje 
ve třech bodech: v problematice odpadového hospodářství a vykazování dat o odpadech 
(existuje nesoulad mezi daty MŽP a Eurostatem), v budoucí směrnici o ekodesignu 
a v otázce výměny starých kotlů na uhlí za nové kotle na uhlí. Počátkem prosince chce MŽP 
rozeslat žádosti o nominace do MV. Pan náměstek chce, aby MV svým složením navázal na 
dosavadní funkční platformu. První jednání MV by mělo proběhnout počátkem příštího roku. 

Ing. J. Krist vznesl dotaz, proč byla na územní nástroje (ITI, IPRÚ) vyčleněna tak malá alo-
kace. Ing. B. Holková odpověděla, že původně nechtěli ITI do OP ŽP vůbec zařadit, a IPRÚ 
v OP ŽP není dokonce vůbec. 

Ing. J. Krist dále v této souvislosti upozornil na nesoulad mezi Dohodou o partnerství a OP 
ŽP. K této kritice se připojil i Mgr. O. Pašek. Podle Ing. B. Holkové vznikl nesoulad vinou Mi-
nisterstva pro místní rozvoj (dále jen „MMR“), které MŽP přislíbilo, že Dohodu o partnerství 
patřičně upraví, ale nestalo se tak. 

Ing. H. Petroková uvedla, že OP Z po zapracování připomínek by měl být zaslán EK počát-
kem prosince. Výzvy, i pro nestátní neziskové organizace (dále jen „NNO“), budou vyhlášeny 
nejdříve v srpnu / září 2015. Harmonogram výzev museli také předložit. MPSV plánuje, že 
cca 50 % alokace na OP Z chce čerpat v letech 2018 – 2019. MV dosud nevznikl, zatím se 
pro podobné účely bude využívat stávající platforma pro programování. MV může oficiálně 
vzniknout až po schválení OP. V OP Z jsou vyčleněné prostředky i na síťování NNO, ale jen 
pro NNO v sociální oblasti. MPSV předpokládá předfinancování u všech projektů. 

Ing. R. Mazal upozornil, že celý IROP bude financován ex post, samozřejmě etapově. Podle 
něj je IROP jediným zdrojem finančních prostředků pro místní akční skupiny. 

Mgr. J. Baťková z Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy (dále jen „MŠMT“) konstato-
vala, že připomínky k OP Výzkum, vývoj a vzdělávání (dále jen „OP VVV“) dostali od EK 
09.10.2014. Díky nim muselo MŠMT vytvořit nový specifický cíl a novou investiční prioritu – 
kvůli romské problematice. Řídící výbor OP VVV bude svolán v prosinci. MV se z něj stane 
pravděpodobně až na jaře 2015. Co se týče plánu výzev, nejprve budou podporovány velké 
infrastrukturní projekty, čímž bude zachována návaznost na OP Výzkum a vývoj pro inovace. 
Výzvy pro školy a školky jsou plánovány jako průběžné od roku 2016. Bude se jednat o tzv. 
nesoutěžní výzvy – tj. kdo si požádá, ten bude podpořen. 

RNDr. J. Kulich kritizoval utlumení komunikace s MŠMT v poslední době. 
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J. Hron uvedl, že nejhorší zkušenosti mají zástupci NNO v otázce neformálního vzdělávání. 
V tomto smyslu jsou podle MŠMT NNO většinou jen subjekty zřízené při školách nebo 
církvích. 

Mgr. J. Baťková vysvětlila, že EK neformální vzdělávání v OP VVV prakticky nechtěla. MŠMT 
proto považuje za úspěch, že v OP z neformálního vzdělávání alespoň něco zůstalo, i když 
to muselo být provázáno se školami. 

Mgr. S. Schneidr z Magistrátu hlavního města Prahy informoval, že k OP Praha – pól růstu 
České republiky (dále jen „OP PPRČR“) dostali od EK 127 připomínek. Nové znění OP 
PPRČR bude počátkem prosince. Bude zasláno EK a následně proběhnou jednání nad pro-
blémovými oblastmi. OP PPRČR bude ještě jednou projednán novým vedením Prahy, které 
bylo ustanoveno po podzimních obecních volbách. OP PPRČR bude proto oficiálně schválen 
nejdříve na přelomu května / června 2015. Na jaře proto chtějí s EK vyjednat „předschválení“ 
OP PPRČR. S NNO jako příjemci pomoci se počítá skoro u všech prioritních os (kromě níz-
kouhlíkového hospodářství). 

Ad 3) Zastoupení nestátních neziskových organizací v regionálních konferencích – 
současný stav z pohledu kraj ů 

JUDr. H. Frištenská na úvod prezentovala přítomným stav existence RSK v krajích. Doplnil jí 
Ing. J. Krist s tím, že ustavující zasedání RSK pro území Moravskoslezského kraje bylo pře-
sunuto na 28.11.2014. V. Pavlík uvedl, že první jednání RSK pro území Jihočeského kraje se 
bude konat v první polovině prosince 2014. 

Závěr: 

• Na vybrané sch ůze Výboru pro Evropskou unii Rady vlády pro nestátn í neziskové 
organizace budou zváni zástupci nestátních neziskov ých organizací v regionálních 
stálých konferencích. 

Členové Výboru poté diskutovali o procesu nominací zástupců NNO do nových MV. 

RNDr. M. Kundrata na snahy Asociace NNO v České republice (dále jen „ANNO ČR“), resp. 
Pracovní skupiny NNO (dále jen „PS NNO“), nominovat tyto zástupce bez zapojení Výboru 
reagoval prohlášením, že Výbor hodlá tyto nominace ovlivňovat ve prospěch pestřejšího 
a kvalitního zapojení neziskového sektoru. 

PhDr. H. Šilhánová konstatovala, že nemá smysl provádět paralelní nominace. 

J. Hron uvedl, že jako tajemník PS NNO jen referoval o jejích aktivitách. O stanovisku Výbo-
ru k této záležitosti bude PS NNO informovat. 

JUDr. H. Frištenská upozornila, že pokud chce ANNO ČR převzít odpovědnost za partnerství 
NNO s veřejnou správou, pak bude Výbor, resp. RVNNO, po ANNO ČR požadovat pouze 
zprávy o jeho naplňování pro RVNNO a jejího předsedu. V takovém případě by další exis-
tence Výboru postrádala smysl. 

Ing. J. Krist prohlásil, že byly uvedeny argumenty, resp. požadavky, na reprezentanta NNO 
v MV. Podle něj je ani ANNO ČR, ani PS NNO nejsou schopny zajistit. 

Mgr. O. Pašek uvedl, že chápe Výbor jako jakousi poslední pojistku pro nominace, nicméně 
ty musí vzejít zdola. 
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Závěr: 

• Zúčastnění se dohodi, že proces výb ěru zástupc ů nestátních neziskových organi-
zací do monitorovacích výbor ů pro programové období Evropské unie 2014 – 2020 
bude zajišt ěn spole čně Výborem pro Evropskou unii Rady vlády pro nestátní  nezi-
skové organizace, Asociací nestátních neziskových o rganizací v České republice, 
Asociací ve řejně prosp ěšných organizací Česká republika, pop ř. po dohod ě další-
mi subjekty. Nomina ční proces bude zahájen spole čnou výzvou uvedených subjek-
tů. Sekretariát Rady vlády pro nestátní neziskové org anizace zašle p řítomným ná-
vrh textu výzvy k p řipomínkování. Výsledná verze bude ve stejném zn ění zveřejně-
na spole čně na webových stránkách uvedených subjekt ů. 

Ad 4) Výsledky jednání o podpo ře kapacity nestátních neziskových organizací z ope-
račních program ů 2014 – 2020 

JUDr. H. Frištenská podala přítomným informaci o posledním jednání na MPSV na toto té-
ma. Podporovat obecně institucionální kapacitu NNO z OP Z prý není možné. Dle informace 
od MPSV však MMR musí vypořádat připomínku EK k OP Technická pomoc v tom smyslu, 
aby mezi možnými příjemci tohoto OP byly uvedeny i další subjekty, mezi jinými i NNO. Se-
kretariát RVNNO o tom bude po zasedání RVNNO dne 25.11.2014 jednat s pověřeným ná-
městkem ministryně pro místní rozvoj Mgr. M. Kupsou, DiS. 

Ad 5) Různé 

V rámci tohoto bodu nikdo z přítomných nevystoupil. 

Na závěr RNDr. M. Kundrata poděkoval všem přítomným a schůzi Výboru ukončil. 

       RNDr. M. Kundrata, v.r. 
       předseda Výboru pro Evropskou unii 
          Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 


